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      	Hall 7 completes the Parc d’Expositions of Paris Nord.

Located at the entrance to the park, its purpose is to house fairs, events and shows. 



The hall, 189 m [620 ft.] long and 78 m [256 ft.] wide, has two parts:

- the south side, with a 9-m [30-ft.] space under the beams, split by a central line of columns.

- the north side, a space 72 m [236 ft.] long with 12 m [39 ft.] under the beams, without any columns, where a mobile auditorium can be installed. 



Its metallic construction was optimized (as for the Latapie house) to obtain maximum efficiency at minimum cost.



Utilities (electricity, telephone, compressed air, water and waste disposal), very important for the use of this type of building, are distributed by a network of drawing chambers supplied by a central technical gallery in the basement along the entire length of the building.



Unlike the other halls, daylight can enter. 

The façades are composed of greenhouses 40 m [130 ft.] long and 2 m [6.5] wide.

Curtains permit light to be shut out.



These plant façades are part of the building’s bio-climatic concept, notably playing the role of a buffer space between the outside and inside air.



These greenhouses are filled with flowering climbing plants (bougainvillea, morning glory, passion flower).

These plants have a large capacity for growth at different rhythms, a spectacular character, good acclimatization in greenhouses and abundant flowers.



Automated equipment, identical to that used in professional greenhouses, handles indoor climate control in the greenhouses and provides good growth conditions for the plants: natural ventilation, curtains to block out light, drip watering, misting, etc. They function automatically through probes and anemometers.



The exhibition area available for fairs is adjustable from 5,000 to 15,000 m² [53,800 to 161,500 sq. ft.].



On the north side, the auditorium can have from 800 to 3,000 seats through a dismountable tier system.





Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, Benjamin Dubreu, Frédéric Hérard, Marion Cadran, architects collaborators


      

      
      	Le hall 7 du Parc d'expositions de Paris Nord, situé à l'entrée du Parc, est dédié à l'accueil de salons, d'évènements et de spectacles. Il vient compléter l'ensemble des halls d'exposition disposés autour de l'esplanade. 



Le bâtiment forme un seul volume, de 189 m de long et 78 m de large comprenant deux parties : 

. côté nord, un volume d’une hauteur de 12 m sous poutres, sans poteaux (72 x 78 m). Il permettra l’installation d'un amphithéâtre mobile, de 800 à 3 000 places (système de gradins démontables) et l'organisation de spectacles et d'évènements.

. côté sud, un volume d’une hauteur de 9 m sous poutres, recoupé par une file centrale de poteaux.



Les fluides sont distribués en sol par un réseau de chambres de tirage, comprenant les alimentations électriques, l'arrivée d'eau et les évacuations destinées aux exposants. Elles sont irriguées à partir d'une galerie technique en sous-sol sur toute la longueur du bâtiment. 



Les façades sont constituées par 7 fines serres, d'épaisseur 2 m et longueur 40 m, remplies de végétaux grimpants à floraison : bougainvillées, convolvulaceae, passiflores.

Plantes grimpantes, à floraison, elles ont une grande capacité de développement à différents rythmes, un caractère spectaculaire, une bonne acclimatation en serre et une floraison abondante. 

Ces façades végétales participent à la conception bio-climatique du bâtiment, en jouant notamment le rôle d'espace tampon entre l'air extérieur et l'air intérieur.

Un ensemble d'équipements automatisés, identiques à ceux des serres de production professionnelles, assurent le contrôle du climat intérieur dans les serres et les bonnes conditions de développement des plantes : ventilation naturelle, rideaux d'ombrage, arrosage par goutte à goutte, brumisation, … Leur fonctionnement est automatique à partir de sondes et d'anémomètres.





Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, Benjamin Dubreu, Frédéric Hérard, Marion Cadran, architectes collaborateurs 



avec Cyrille Marlin (paysagiste), Batiserf, Cesma, SNC Lavalin, T3E, Vulcaneo, E2I, ingénieurs


      

    


  



